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Protokół Nr XXXI/2009
R a d y  G m i n y

w Sitnie
z dnia 26 marca 2009 roku

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Podjęcie uchwał:

- w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Sitno do przedsięwzięcia 
   pt. „Poprawa skuteczności działań ratownictwa ekologicznego jednostek OSP-KSRG 
   z terenu gmin „Ziemi Zamojskiej”
- w sprawie wystąpienia Gminy Sitno ze Stowarzyszenia „Europejskie Centrum Integracji 
   i współpracy Samorządowej – DOM EUROPY”
- w sprawie ustalenia regulaminu wynagrodzeń nauczycieli 
- w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Sitno do projektu z Europejskiego
   Funduszu Społecznego pt. „Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej
   jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty”
- w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Horyszowie Polskim
- w sprawie zmian w budżecie Gminy Sitno na 2009 r.

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Sitno.
6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi.
7. Sprawy różne.
8. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
9. Zamknięcie obrad sesji.

Radni obecni: 
1. Adamczuk Małgorzata
2. Juszczak Andrzej
3. Gazda Antoni
4. Karski Aleksander
5. Kozak Leszek
6. Łuczyszyn Lucjan
7. Mazurek Janusz
8. Mazurek Jerzy
9. Monastryski Ryszard
10. Niedźwiedź Zygmunt
11. Pawlicha Bogdan
12. Szajnoga Marek
13. Tukiendorf Edward
14. Wrotniak Mieczysław
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Radni nieobecni: 
1. Brzozowski Janusz

Ad 1
Otwarcie obrad sesji

         Otwarcia  obrad  XXXI Sesji  Rady Gminy w bieżącej  kadencji  dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf.
Przewodniczący powitał Radnych a także gości zaproszonych: Wójta Gminy Pana 
Kajetana Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy Panią 
Jolantę Hryciuk oraz Radcę Prawnego Pana Jarosława Kolasę. 
Obrady rozpoczęły się o godz. 12°° i trwały do godz. 16°°.

Ad 2
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad

       Przewodniczący  Rady  Gminy Pan  Edward  Tukiendorf  na  podstawie  listy 
obecności  stwierdził,  że  w  obradach  sesji  uczestniczy  14  Radnych,  co  stanowi 
niezbędne quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.
Następnie  Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  obrad,  informując 
jednocześnie  o  dodatkowej  Uchwale  dotyczącej  gminnego  programu  gospodarki 
odpadami.
Ponadto  Przewodniczący  zaproponował,  by  w  punkcie  „sprawy  różne”  dokonać 
omówienia kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz przedstawić sprawozdania 
i plany pracy Komisji.
Pan  Wójt  poinformował  o  dodatkowej  zmianie  w  budżecie  dotyczącej  kwoty 
3.000,-zł na pomoc społeczną.
Następnie Państwo Radni przyjęli porządek obrad z proponowanymi dodatkowymi 
tematami jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad. 3
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków

       Przewodniczący Rady Gminy zaproponował,  by  w skład Komisji  Uchwał 
i Wniosków weszli Radni: Lucjan Łuczyszyn,  Mieczysław Wrotniak i Antoni Gazda.
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji  i  zostali powołani do jej 
składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
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Ad. 4
Podjęcie Uchwał

Przy podejmowaniu Uchwał brało udział 14 Radnych.
Pan Mieczysław Wrotniak odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia:

1) Uchwała  Nr  XXXI/186/09  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  26  marca  2009  r. 
w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Sitno do przedsięwzięcia 
pt.  „poprawa  skuteczności  działań  ratownictwa  ekologicznego  jednostek 
Ochotniczych  Straży  Pożarnych  znajdujących  się  w  Krajowym  Systemie 
Ratownictwa Gaśniczego z terenu gmin stowarzyszonych w Lokalnej Grupie 
Działania „Ziemi Zamojskiej”.
Pan Wójt wyjaśnił, że chodzi o wniosek o środki pomocowe do kwoty 4 mln 
złotych m.in. na samochody lekkie, ciężkie a także wyposażenie.
Pan Andrzej Juszczak zapytał czy gmina chce pozyskać te środki.
Pan Wójt wyjaśnił,  że tak – 85 % wyniosą środki z RPO a 15 % z gminy 
(ok. 130.000,-zł).
Pan Sekretarz dodał, że będzie zawarta umowa konsorcjum.
Pan  Juszczak  zapytał  czy  ta  kwota  130.000,-zł  to  są  dodatkowe środki  do 
300.000,-zł zaplanowanych na OSP.
Pan Sekretarz wyjaśnił,  że nie.  Natomiast  o finansowanie gmina będzie się 
martwić jak ten wniosek przejdzie.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  kto  jest  za  podjęciem 
ww. Uchwały.
Uchwała  ta  została  przyjęta  w  głosowaniu  jawnym  przy  12  głosach  za, 
0 przeciw i 2 głosach wstrzymujących. 

2) Uchwała  Nr  XXXI/187/09  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  26  marca  2009  r. 
w sprawie wystąpienia Gminy Sitno ze Stowarzyszenia „Europejskie Centrum 
Integracji i Współpracy Samorządowej – Dom Europy”.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

3) Uchwała  Nr  XXXI/188/09  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  26  marca  2009  r. 
w  sprawie  ustalenia  regulaminu  określającego  wysokość  oraz  szczegółowe 
warunki  przyznawania nauczycielom zatrudnionym w szkołach,  dla  których 
organem  prowadzącym  jest  Gmina  Sitno  dodatków:  motywacyjnego, 
funkcyjnego, za warunki pracy i niektórych innych składników wynagrodzenia 
oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  jest  to  ta  sama  uchwała,  która  została  podjęta 
18 grudnia 2008 r. z tym, że teraz regulamin będzie obowiązywał przez 3 lata.
Ww. uchwała została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
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4) Uchwała  Nr  XXXI/189/09  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  26  marca  2009  r. 
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przystąpienie  Gminy  Sitno  do  projektu 
z  Europejskiego  Funduszu  Społecznego  pt.  „Wyrównywanie  szans 
edukacyjnych  i  zapewnienie  wysokiej  jakości  usług  edukacyjnych 
świadczonych w systemie oświaty”.
Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  gmina  szuka  wsparcia  finansowego  dla  przedszkoli 
w Kornelówce, Horyszowie Polskim i Cześnikach. Jest możliwość pozyskania 
do 1,5 mln zł na 3 lata przy 5% udziale własnym.
Ww. uchwała została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

5) Uchwała  Nr  XXXI/190/09  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  26  marca  2009  r. 
w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Horyszowie Polskim.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że jest już pozytywna opinia Kuratora Oświaty. Będzie 
funkcjonowała  szkoła  publiczna  w  tym  samym  budynku  i  z  tymi  samymi 
nauczycielami.  Oszczędność  wyniesie  ok.  25  –  30  %.  Na  odprawy  dla 
wszystkich nauczycieli potrzeba ok. 120 – 130 tysięcy złotych. Zaoszczędzone 
środki mają być wydatkowane na ten budynek.
Pan  Wójt  dodał,  że  najważniejszym  aspektem  jest  sprawa  uposażenia 
nauczycieli. W 2008 r. gmina dołożyła 1.800.000,-zł do oświaty. W tym roku 
zabrano gminie 105.000,-zł z subwencji oświatowej.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  kto  jest  za  przyjęciem 
ww. uchwały.
W głosowaniu jawnym za ww. uchwałą opowiedziało się 11 Radnych, przeciw 
0, 3 Radnych wstrzymało się od głosu. 

6) Uchwała  Nr  XXXI/191/09  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  26  marca  2009  r. 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Sitno.
Przewodniczący Rady Gminy poruszył temat środków na badania glebowe.
Pan Leszek Kozak zaproponował badania glebowe w miejscowościach: Czołki 
i Kornelówka.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zaproponował  2.000,-zł  na  ww.  zadanie 
i dopisanie tych środków do zmian na następną sesję.
Następnie Pan Andrzej Juszczak przedstawił informację ze spotkania Komisji 
Budżetowej  poświęconego  zaopiniowaniu  zmian  w  budżecie  –  Komisja 
pozytywnie zaopiniowała proponowane zmiany, w tym także oznakowanie ulic 
na Osiedlu w Jarosławcu (ok. 10.000,-zł) z nadwyżki budżetowej za 2008 r.
Następnie  Państwo  Radni  przyjęli  uchwałę  w  sprawie  zmian  w  budżecie 
jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

7) Uchwała  Nr  XXXI/192/09  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  26  marca  2009  r. 
w  sprawie  zmiany  gminnego  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania 
problemów alkoholowych na rok 2009.
Pan  Sekretarz  przedstawił  informację  nt.  banku  żywności  w  Kornelówce. 
Na  1  osobę przypada  od  2,5  do  5  kg  żywności  miesięcznie.  Żywność  jest 
rozprowadzana we wtorki. 
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Przewodniczący Rady Gminy zaproponował by zwrócić się do proboszczów, 
żeby ogłosili tą informację w parafiach.
Następnie Państwo Radni jednogłośnie w głosowaniu jawnym przyjęli uchwałę 
w  sprawie  zmiany  gminnego  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania 
problemów alkoholowych na 2009 r. 

8) Uchwała  Nr  XXXI/193/09  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  26  marca  2009  r. 
w sprawie przyjęcia sprawozdania  z realizacji  Gminnego Planu Gospodarki 
odpadami.
Projekt ww. Uchwały przedstawił Pan Sekretarz.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad. 5
Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Sitno

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Pan Kajetan Protas.
Przedstawione zagadnienia:
– funkcjonowanie Gminnej Spółki Wodnej,
– poprawa i wyrównywanie dróg gminnych,
– realizacja projektów wniosków do PROW i Programu Leader,
– podsumowanie zebrań OSP,
– otwarcie punktu żywnościowego w Kornelówce,
– funkcjonowanie oświaty (szkoły podstawowe i przedszkola),
– realizacja subwencji i dotacji z budżetu państwa,
– przygotowania do wyborów do Parlamentu Europejskiego,
– wyłożenie do wglądu ewidencji budynków i gruntów (6 – 27 kwietnia 2009r.),
– podanie  Pana  Kasprowicza  w  sprawie  nabycia  nieruchomości  w  Horyszowie 

Polskim,
– przygotowania do pozyskania pożyczki na kanalizację w Jarosławcu,
– ostrzeżenie przed żebractwem i kradzieżami,
– składanie wniosków o zwrot akcyzy za paliwo rolnicze (do końca marca),
– wypełnianie wniosków o dopłaty bezpośrednie,
– realizacja tematu scalania gruntów,
– dopłaty do materiału siewnego,
– wydarzenia kulturalno-sportowe,
– informacja nt. terminu składania oświadczeń majątkowych (do końca kwietnia).
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Ad. 6
Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi

Ad. 7
Sprawy różne

Pan Sekretarz poruszył temat zaleceń pokontrolnych RIO a w szczególności wyjazdu 
do Częstochowy oraz nagrody dla Wójta Gminy. W zaleceniach RIO zapisało, że 
Wójt ma zwrócić środki otrzymane w ramach nagrody. Trzeba jakoś z tej sytuacji 
wybrnąć, gdyż inicjatorem tej nagrody była Rada Gminy.
Przewodniczący Rady Gminy dodał, że sytuacja dotyczy wstrzymanych 13-tek dla 
Wójtów. Wtedy Rada Gminy dwa razy przyznała  Wójtowi nagrody.  Uchwała nie 
była kwestionowana przez Wojewodę. Teraz wyglądałoby to śmiesznie jak Wójt by 
te nagrody oddawał.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  zwrócił  się  z  zapytaniem  do  Radcy 
Prawnego jak można podtrzymać te środki dla Pana Wójta.
Radca Prawny Pan Jarosław Kolasa wyjaśnił, że ustalenia RIO są ostateczne i kwoty 
wypłacone  mają  być  zwrócone.  Nawet  dzisiaj  Rada  Gminy  nie  może  przyznać 
nagród Wójtowi,  może przyznać jedynie wynagrodzenie.  Jedyną możliwością  jest 
podwyżka wynagrodzenia, żeby zrekompensować tą kwotę, która ma być zwrócona.
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował rozdzielenie tej kwoty na ilość miesięcy 
pozostałych do końca kadencji i o tyle podnieść Wójtowi wynagrodzenie.
Pan Marek Szajnoga zapytał jaka jest kwota do zwrotu.
Pani Skarbnik wyjaśniła, że 4.271,89 zł.
Przewodniczący Rady Gminy dodał, że w takim razie należałoby podnieść Wójtowi 
wynagrodzenie  o  200,-zł  miesięcznie  (uchwała  będzie  przygotowana  i  pojęta 
na następnej sesji).
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  pismo  ze  sklepów  w  sprawie 
handlu obwoźnego (pismo w załączeniu).
Radca Prawny Pan Jarosław Kolasa wyjaśnił, że co do zasady obowiązuje wolność 
handlu.  Można  regulować  ewentualnie  godziny  pracy  handlu.  Odrębnym 
zagadnieniem jest stawanie i sprzedawanie na drogach publicznych. Można zwrócić 
się do Policji, żeby to skontrolowała.
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada może się zwrócić do Sanepidu i do 
Policji o skontrolowanie sprzedających.
Pan  Wójt  dodał,  że  można  wystosować  pismo  do  Urzędu  Skarbowego,  Policji 
i Sanepidu w sprawie kontroli handlu obwoźnego.
Następnie Pan Jerzy Mazurek powrócił do tematu protokołu kontroli Rio informując, 
że Komisja Rewizyjna zapoznała się z tym protokołem.
Najważniejszym  zagadnieniem  był  zwrot  nagrody  przez  Wójta  oraz  wyjazd  do 
Częstochowy. Jeżeli rada Gminy chce to można ten protokół odczytać.
W związku z tym, że Radni nie wnosili o odczytanie tego protokołu, Pan Sekretarz 
przedstawił główne zapisy i uwagi oraz udzielone przez Gminę odpowiedzi.
Pan Andrzej Juszczak zapytał o umowy dotyczące przyłączy wodociągowych.
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Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  RIO  nie  miało  w  tej  sprawie  racji  –  ta  forma  jest 
dopuszczalna.  Natomiast  kanalizacja  będzie  realizowana  przez  Gminę  w zakresie 
wykonania sieci głównej.
Pan Wójt  dodał,  że  nie  było uwag RIO odnośnie  organizacji  Urzędu Gminy czy 
spraw kadrowych.  Porządkowane są sprawy księgowe i  sprawy dotyczące  mienia 
komunalnego.
Przewodniczący  Rady  Gminy  poinformował,  że  Rada  Gminy  również  była 
kontrolowana ale tym razem nie było żadnych uwag.
Następnie  Pan  Antoni  Gazda  złożył  wniosek  w  sprawie  przyznania  środków 
w wys. 3.000,-zł dla młodzieży z Kolonii Sitno i Janówki na adaptację budynku po 
byłej  mleczarni  na  świetlicę  młodzieżową.  Młodzież  część  środków  uzbierała 
natomiast brakuje im jeszcze 3.000,-zł.
Pan Bogdan Pawlicha zapytał młodzież nie może korzystać z remizy OSP.
Pan Gazda wyjaśnił, że raczej nie. Młodzież miała by własną świetlicę a budynek 
byłby jakoś zagospodarowany.
Przewodniczący  Rady  Gminy  dodał,  że  szkoda  byłoby  zburzyć  ten  budynek 
(mleczarni).  Jeżeli  by  taka  kwota  wystarczyła  to  należałoby  pomóc  młodzieży. 
W Kol. Sitno jest nowy zarząd OSP, nowa remiza i miejscowość się zmieniła. Skoro 
jest taka inicjatywa, młodzież uzbierała część środków to obowiązkiem Gminy jest 
dopomóc.  Na  następną  sesję  trzeba  przygotować  projekt  odpowiednich  zmian 
w budżecie.
Następnie Pan Jerzy Mazurek złożył wniosek w sprawie przekopania i dodania kilku 
betonów do przepustu na Kułaczówce za P. Słotwińskim.
Ponadto Pan Mazurek zwrócił się o poprawienie dróg gruzem i tłuczniem.
Pan  Bogdan  Pawlicha  zwrócił  się  o  zabranie  śmietnika  z  Kol.  Cześnik  Górnych 
a  także o wykonanie  parkingu przy Szkole  Podstawowej  na  miejscu  rozebranego 
budynku.
Ponadto Pan Pawlicha zapytał o sprawę oczyszczalni przydomowych oraz budowy 
dróg powiatowych (gmina miała obiecany odcinek drogi w Cześnikach).
Pan Sekretarz wyjaśnił,  odnośnie oczyszczalni  przydomowych, że wniosek będzie 
złożony w II kwartale 2009 r.
Pan Marek Szajnoga zwrócił się o rozwiązanie problemu zalewania pól w Jarosławcu 
– koło P. Winniczuka.
Pan Andrzej Juszczak zwrócił się o wyrównanie placu przed Szkołą w Jarosławcu 
a także o poprawę dróg na Osiedlu.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo mieszkańców Stabrowa – 
Reformy w sprawie poprawy drogi (pismo w załączeniu).
Pan  Zygmunt  Niedźwiedź  potwierdził,  że  ww.  droga  jest  w  bardzo  złym stanie. 
Wniosek w sprawie tej droga był zgłoszony do budżetu.
Pan  Wójt  stwierdził,  że  od  następnego  roku  ta  droga  będzie  sukcesywnie 
realizowana.
Pan Sekretarz dodał, że będzie też realizowane oświetlenie tej miejscowości.



--  8  --

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo Rady Sołeckiej w  Janówce 
(w sprawie potrzeb finansowych)  oraz pismo Pana  Kasprowicza w sprawie chęci 
dzierżawy lub zakupu działki gminnej nr 174/2 w Horyszowie Polskim.
Przewodniczący dodał, że tą działkę użytkuje obecnie P. Baraniec i P. Szachnowska.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że obecni użytkownicy nie mają żadnej umowy i nie płacą 
gminie żadnego czynszu.
Państwo Radni  opowiedzieli  się  za  tym,  by  wystawić  ww.  działkę  do  sprzedaży 
w formie przetargu nieograniczonego.
Następnie  Przewodniczący  Komisji  Stałych  Rady  Gminy  Sitno  przedstawili 
sprawozdania z działalności w 2008 r. oraz plany pracy na 2009 r.
Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są uwagi do tych planów pracy.
Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli przedstawione plany pracy jednogłośnie 
w głosowaniu jawnym.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  przypomniał  o  terminie  składania 
oświadczeń majątkowych.
Pan Sekretarz poinformował o wypełnianiu wniosków o dopłaty bezpośrednie przez 
pracownika  Stowarzyszenia  Rozwoju  i  Promocji  Gminy  codziennie  w  świetlicy 
Urzędu Gminy Sitno.

Ad. 8
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji

Protokół Nr XXX/2009 wyłożony był do wglądu bezpośrednio w trakcie obrad sesji.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  Państwo  Radni  zapoznali  się  z  tym 
Protokołem i czy są do niego uwagi.
Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. protokół jednogłośnie w głosowaniu 
jawnym.

Ad. 9
Zamknięcie obrad sesji

     Na  zakończenie  obrad  sesji  Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował 
zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.
Pan Wójt  oraz  Przewodniczący Rady Gminy złożyli  zebranym życzenia  z  okazji 
zbliżających się Świąt Wielkanocnych. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami:

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji”

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołował: 
Inspektor ds. samorządu i Rozwoju Gminy
mgr Krzysztof Seń

                                  Przewodniczący Rady Gminy
/-/ Edward Tukiendorf


